
Zápis z 21. Řádného zasedání AS FEL 
konaného 30. I. 2009 od 9 hodin 

 
Přítomní:  Sláma, Lev, Kříha, Hoffmann, Navara, Pěchouček, Novák, Holub, Žáková, Ježdík, Butta, Kolář, 

Půlpitel, Kubínyi, Skalický, Boreš, Kroupa, Habala, 
 
Hosté:  Boris Šimák, Zbyněk Škvor, Pavel Ripka, Ivan Jelínek, Pavel Mindl 

1. Schválení programu 
1. Schválení programu 21. zasedání AS FEL 
2. Volba předsednictva na další zasedání 
3. Schválení zápisů z 
 20. zasedání dne 12. 12. 2008 
 19. zasedání dne 7. 11. 2008 
 17. zasedání dne 27. 6. 2008 
 16. zasedání dne 20. 6. 2008 
4. Informace o přejmenování fakulty (děkan ČVUT FEL) 
5. Různé 
 Přijímací řízení (Michal Pěchouček) 
 Informace od vedení (Kometa, smlouvy) 
 Výsledky jednání KOPR (Jan Sláma)  
 Zástupce do komise na výběrová řízení 
 Informace o Anketě (Michal Valenta) 
6. Datum  příštího zasedání (27. 2. 2009) 
 
Program byl schválen: 14 / 0 / 1        (čas 0.03:00) 
Program byl schválen s tím, že pořadí bodů bude předsedající měnit v závislosti na přítomnosti klíčových osob 
k danému bodu.  

2. Volba předsednictva na příští zasedání 
 
Petr Habala a Michal Kubínyi byli navrženi jako předsedající a tajemník na další období 
 
Hlasování: 13 / 0 / 4         (čas 1.25:00) 

3. Schválení zapisů 
 
Zápisy z 16., 17., 19. a 20. zasedání AS FEL byly schváleny 
 
Hlasování: 15 / 0 / 1        (čas: 0.37:00) 

4. Informace o přejmenování fakulty 
 
Děkan ČVUT FEL informoval o důvodech k návrhu přejmenování Fakulty elektrotechnické na Fakultu 
elektrotechniky a informatiky. Proběhla diskuze, jejíž obsah lze shrnout do následujících bodů: 

• Legislativní rámec tohoto kroku (následnost projednávání změny na úrovni AS FEL a AS ČVUT). 
• Přínosy a náklady (Byl vznesen dotaz na konkrétní studie zabývajícími se náklady a přínosy tohoto 

kroku). 
• K návrhu probíhá širší diskuze, která bude pokračovat. Byl už projednán na grémiu. Dále bude 

projednáván v akademické obci, senátu a na vědecké radě. 



• V rámci procesu projednávání změny názvu by mělo být definováno oficiální logo fakulty se 
zachováním značky „FEL“. V této souvislosti bylo připomenuto, že s ohledem na identifikaci autorů 
v publikacích je třeba zvolit i jednoduché logo bez speciálních znaků.  

• Přejmenování fakulty nesmí být samoúčelné a musí být současně podniknuty kroky k lepší propagaci 
fakulty. Děkan informoval, že prvním krokem v tomto směru bude doplnění hlavičky oficiálního webu 
fakulty o stručný přehled oblastí působnosti fakulty. 

 
21/3 AS FEL podporuje vedení v diskuzi a jednání o změně názvu fakulty 
 Hlasování po jménech: 11 / 2 / 5      (čas: 1.48:00) 
 
Návrh byl schválen hlasováním 
Pro návrh: Boreš, Habala, Hoffmann, Holub, Lev, Novák, Pěchouček, Skalický, Kubínyi, Ježdík, Žáková 
Proti návrhu: Kolář, Půlpitel 
Zdrželi se: Kříha, Navara, Kroupa, Butta, Sláma 

5. Různé 
 

A. Výsledky jednání KOPR 
 
Senátor Sláma informoval v zastoupení mluvčího KOPR o jednání komise dne 16. 1. 2009.  
          (čas: 0.04:00) 
 

B. Přijímací řízení 
 
Senátor Pěchouček podal návrh na doplnění podmínek pro přijetí ke studiu ve studijních programech 
uskutečňovaných na ČVUT FEL o možnost snížit hranici pro přijetí bez přijímacích zkoušek tak, aby počet 
studentů splňujících tuto hranici byl 50 % kapacity programu nebo menší. Proděkan Jelínek z procesních důvodů 
navrhl řešení ve formě poznámky ve směrnici děkana. Její přijetí podmínil souhlasem dalších zainteresovaných 
pracovníků z hlediska realizace tohoto kroku (podpora systémem KOS, zpracování přihlášek a podobně). 
Z diskuze vyplynulo, že další nutnou podmínkou je souhlas představitelů ostatních programů. K vyjádření 
názoru senátu byly zformulovány následující tři varianty: 

1. návrh neakceptovat (výsledek hlasování 5 / 4 / 7) 
2. návrh akceptovat pouze pro program OI (výsledek hlasování 8 / 3 / 5) 
3. návrh akceptovat pro všechny programy (výsledek hlasování 4 / 7 / 5) 

(čas: 0.08:00) 
 
V této souvislosti byl vznesen dotaz, jak se došlo ke stanovené kapacitě programu OI a zda by nebylo možné 
tuto kapacitu navýšit s pomocí dalších kateder. Děkan informoval, že tato otázka je řešena a katedry budou 
osloveny, jak by mohly podpořit výuku těch předmětů, které kapacitně nestačí uspokojit zájem studentů. 
 

C. Informace o anketě    
 
Ing. Valenta informoval senát a akademickou obec o stavu přípravy ankety za zimní semestr. V dalším obsahu 
poskytl informace o realizaci závěrů ze semináře k anketě v minulém roce. Podklad pro jeho informace je 
v příloze. Sdělil, že v průběhu dvou týdnů po umožnění přístupu k oficiálním datům z KOSu bude možné spustit 
anketu. 
 
21/2 AS FEL oceňuje práci týmu Ing. Valenty na vylepšování ankety a plně podporuje jeho další snahy o její 

rozvoj.  Hlasování: 14 / 0 / 3     (čas: 0.41:00)  
  

D. Zástupce do komise na výběrová řízení 
 
Navržení senátoři Kříha a Pěchouček 

Hlasování: 13 / 0 / 0       (čas: 1.26:00)  



E. Informace od vedení (Kometa, smlouvy) 
 
Proděkan Mindl předložil předběžnou formu návrhu na úpravu metodiky pro přidělování finančních prostředků 
na ČVUT FEL (KOMETA) s ohledem na nástup nových programů. Návrh bude připraven na další zasedání AS 
FEL ve spolupráci s ekonomickou komisí s uvážením vznesených technických připomínek. 
Senátor Navara navrhl zvážit zvýšení ohodnocení činností souvisejících s vedením a hodnocením bakalářských 
prací.          (čas: 1.29:00)   
 

F. Náhrada za senátora Bujačka  
 
S ohledem na zahraniční stáž senátora Bujačka vznikla potřeba zvolit nového mluvčího KOPR a moderátora 
fóra. 
 
Mluvčím KOPR byl navržen a schválen senátor Sláma 
Hlasování: 14 / 0 / 3         (čas: 2.28:00) 
 
Členové senátu byli vyzváni, aby zvážili možnost vykonávat funkci moderátora diskusního fóra. 
 

G. Předem nenavržené body - diskuze  
 
Upozornění na přetrvávající problémy s KOSem. Závady hlásit na spravcekos@cvut.cz a kopii na 
halaska@fel.cvut.cz. 
 
Senátor Kubínyi vznesl dotaz na perspektivu aplikace pro zadávání závěrečných prací (zp.feld.cvut.cz). 
Proděkan Jelínek odpověděl, že aplikace je považovaná za perspektivní a fakulta se snaží ji zavést pod 
Výpočetní a informační centrum ČVUT.       (čas: 2.32:00) 
 
Senátor Půlpitel se dotazoval na výsledky ankety mapující zájem současných bakalářů o magisterský obor EaI – 
Výpočetní technika a magisterský program Otevřená informatika.  
Děkan informoval, že bylo dotázáno 1111 studentů, přišlo 204 odpovědí, z toho 119 projevilo zájem 
o Otevřenou informatiku a 85 o Výpočetní techniku. Bylo poznamenáno, že odpovědi nebyly verifikovány. 
 
Senátor Kříha informoval o jednání akademického senátu ČVUT 

• Byla založena ústřední knihovna 
• Byla ustavena pedagogická komise AS ČVUT 
• Příspěvky pro jednání pedagogické komise AS ČVUT je třeba předat senátoru Kříhovi do 7. 2. 2009, 

aby je mohl předat na jednání komise    
(čas: 2.35:00) 

 
Senátor Navara vznesl podnět pro PR oddělení děkanátu FEL hlásit se k našim úspěšným absolventům, kteří 
zastávají význačné pozice. Děkan konstatoval, že oddělení PR na tom pracuje. Pro oboustrannou spolupráci je 
nutné získat souhlas těchto absolventů se způsobem propagace.   (čas: 2.36:00) 
 
Proděkan Jelínek informoval 

- anketa nebyla dosud otevřena a její otevření není závislé na fakultě, viz informace Ing. Valenty 
- pedagogická komise dosud neposoudila reakci některých vedoucích kateder na anketu 
- nebyly vzneseny žádné připomínky k harmonogramu akademického roku 2009/2010 
- byla vypuštěna ze směrnice děkana pro státní závěrečnou zkoušku vazba mezi neodevzdáním 

bakalářské či diplomové práce a ztrátou termínu státní závěrečné zkoušky (čas: 2.40:00) 
 
Senátor Hoffmann poskytl informaci o pohledu na propagaci fakulty mezi středoškolskými studenty. Děkan 
v odpovědi zdůraznil nutnost zapojení všech pracovníků do propagace a zejména hledání kritérií, která jsou 
rozhodující pro orientaci potenciálních studentů. 
 
Děkan informoval o průběhu projednávání smluv o budoucí spolupráci FEL a FIT. 
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Senátor Sláma názorně upozornil na kvalitu a uživatelskou nepřítulnost elektronické přihlášky na ČVUT. 
Proděkan Jelínek poznamenal, že danou problematiku opakovaně předával na ČVUT. Prorektor Vejražka dne 
29. 1. 2009 shrnul kritické připomínky a předal je VIC ČVUT. Na otázku senátora Skalického ohledně autorství 
elektronické přihlášky bylo sděleno proděkanem Jelínkem, že jde o materiál vzniklý na úrovni rektorátu a není 
na fakultě znám původ aplikace.        (čas: 3.01:00)  
 
Děkan informoval o tom, že VIC má připravené nástroje pro řízení a fakulta nabídla spolupráci při jejich 
testování. Rovněž předal vizi centralizace některých služeb z kateder na fakultu. 
 
Děkan informoval o průběhu a závěrech akreditačního řízení nových programů na ČVUT FEL. 
 
Zástupce v radě vysokých škol informoval  

Bílá kniha terciárního vzdělávání schválená dne 26.1.2009 vládou (text viz 
INFODEK\SENAT\RVS\Bila_kniha\BKTV_verze_do_vlady.pdf) nereflektovala připomínky Rady 
vysokých škol a rektorů  k předcházející verzi (část připomínek bylo pouze odmítnuta s odůvodněním 
nepochopení textu Radou vysokých škol). Jak byly vypořádány připomínky RVŠ viz soubor 
INFODEK\SENAT\RVS\Bila_kniha\20p5BKTVpripRVSvyporadani.doc 

 
Stručné shrnutí toho, co BK přináší: 

 
A. zásadní změny oproti poslední verzi BK skoro žádné: 

1. doplněna výraznější zmínka o podfinancování 
2. do návrhů doplněna RTV (Rada terciárního vzdělávání) 

 
B. Rekapitulace navrhovaných novinek pro VŠ zákon: 

1. Instituty profesního vzdělání (náhrada VOŠ) a jejich pevné zakotvení do systému terciárního 
vzdělání 

2. Státní podpora soukromých VŠ 
3. Odložené školné, vznik Centra správy financování terciárního vzdělávání 
4. Posílení kompetencí správních rad, oslabení senátů 
5. Zvýšení volnosti ve stanovení vnitřních předpisů 
6. Akreditace institucí, ne programů ani oborů 
7. Profesury a docentury vnitřní záležitostí školy, nikoli celostátně platné tituly 
8. Rada terciárního vzdělávání 

 
C. Co v BK chybí 

1. možnost odebrání titulu 
2. … 
Prof. Ripka sbírá podněty pro jednání poradní komise k přípravě věcného záměru nového 
vysokoškolského zákona. Co by nám pomohlo a v BK není?  
První jednání komise je už 12. 2. Předpokládané datum schvalování tohoto zákona je 
naplánováno na konec června 2009. 

         (čas: 3.18:00) 

6. Datum příštího zasedání  
Datum příštího zasedání AS FEL 27. 2. 2009.     (čas: 3.26:00) 
 
Hlasování: 12 / 0 / 2 
  



Příloha 1 

Schôdzka KOPR AS FEL dňa 16. 1. 2009 
 
Prítomní 

Blechová D., Boreš P., Bujaček K., Houf Z., Kubínyi M., Ripka P., Sláma J., Weiserová J.  

Poznámky k TPO 

Toalety 

Problém ohľadne toaliet spočíva najmä v tom, že niektoré z nich sú zatvorené. Týka sa to primárne blokov 
T2:B2 a a T2:B3, kde pracovníci katedier (najmä dámske) toalety zamykajú. Údajne ide o hygienické a 
bezpečnostné dôvody. Problém teda majú najmä dámske návštevy, ktoré často nevedia, na koho sa obrátiť.  

Ako možné riešenie boli spomenuté možnosti:  

odomknúť všetky toalety, 

na dvere toalety napísať, kde sa nachádza kľúč, 

ak na danej chodbe prebieha výuka, kľúč umiestniť do danej miestnosti. 

D. Blechová informovala o probléme maľovania na dvere a hádzania namočených papierových uterákov na 
stenu. Padol návrh použiť na dvere papier a tak prípadné maľby archivovať (paralela so stredovekými maľbami 
na stenách, na ktoré v súčasnosti hľadíme s rešpektom).  

Odchod z budovy v prípade vzniku požiaru 

Pri odchode z budovy po 21. hodine je potreba použiť kartu. J. Sláma sa spýtal, čo sa stane v prípade, že sa 
niekto v budove pozabudne a vznikne požiar. D. Blechová informovala, že by mohol byť problém s hlavným 
vstupom (neodomkne sa). Technické riešenie je problematické, všade by muselo byť nainštalované EPS. Na 
príslušných miestach by mali byť mechanické nástroje pre umožnenie úniku (sekerky).  

Taktiež poukázaný problém na miestnosť T2:H1-130, kde je potrebné použiť kartu aj pri východe z miestnosti 
(gul'a).  

Režim dverí na kartu 

Diskutovala sa možnosť posunutia času „červenej“ v prípade dverí, kde je potrebné použiť kartu, na 16.30 z 
dôvodu veľkej premávky a s tým súvisiacim zbytočným opotrebením zámku.  

D. Blechová poznamenala, že pri inštalácii elektronických zámkov toto bolo zámerom a poďakovala za 
pripomienku.  

Bezbariérový prístup do miestnosti T2:H1-26.  

Do tejto časti budovy je možný prístup cez dvor. Druhou možnosťou je rekonštruovať výťah v susednej chodbe.  

Nástenky 

D. Blechová vyjádrila názor, že niektoré nástenky (napríklad v okolí šatne, na 4. poschodí bloku T2:A4) sú 
preplnené rôznymi letákmi/papiermi. Otázka, či súčasný stav je vyhovujúci, alebo či by nebolo vhodnejšie obsah 
nástenky kontrolovať. 

  



Kryty na fakulte 

D. Blechová informovala o tom, že z krytov sa stane múzeum starých unikátnych prístrojov, sklad diplomových 
prác a sklad starého nábytku.  

Ponuka krátkej exkurzie do krytu 30. 1. po zasadaní AS FEL.  

Inteligentné budovy 

D. Blechová vyjadrila prianie, aby študenti/absolventi tohto programu pomohli spraviť budovu FEL 
„inteligentnou“.  

J. Sláma informoval, že asi pred dvoma týždňami na stránkach FS a FSv neboli o IB žiadne informácie (okrem 
zápisov z fakultných senátov), jediné boli dostupné prostredníctvom stránok FEL. Jediný prístup na stránku 
ib.cvut.cz je cez stránky FEL. Vyhľadávanie pomocou stránky www.cvut.cz dáva výsledok „nenalezeno“. 
Podobne v prípade elektronickej prihlášky v ponuke FSv a FS program IB nebol dostupný.  

P. Ripka doplnil, že v súčasnosti sa informácie nachádzajú aj na homepage FSv, v prípade FS sú informácie asi 
na tretej úrovni. Taktiež potvrdil, že je snahou získať aj študentov z iných univerzít než ČVUT a privítal 
možnosť zobrazovať IB v rôznych reklamných informáciách.  

Vzhľadom na možnosť, že študenti sa budú orientovať rovno podľa magisterských programov, by mohlo byť 
vhodné informovať ich o tomto programe aj na dni otvorených dverí. Protiargumentom však bolo to, že 
poskytovanie veľkého množstva informácií by mohlo spôsobiť „zhoršenie vnímania“.  

Deň otvorených dverí 

Prezentované videá o katedrách by mali byť umiestnené na webe.  

Poznámka na základe skúseností z Brna, že DOD získava iný ráz, ak ho moderujú študenti a že aj tam majú 
rovnako nudné prezentácie ako naše, ale grafiku majú dobrú.  

Poznámka, že by mohlo byť zaujímavé stavať aj na tom, že sa fakulta nachádza v Prahe (primátor, prezentácia 
Prahy v spolupráci s fakultou).  

P. Boreš poznamenal, že mu ako človeku, ktorý na DOD prezentoval, chýba spätná väzba.  

Propagácia fakulty prostredníctvom študentov, propagačné predmety 

Stredoškoláci sa často rozhodujú na základe doporučení od kamarátov, často spolužiakov, alebo študentov 
nižších ročníkov FEL (poznajú sa zo strednej školy). Ale pre to, aby mohli odporučiť fakultu druhým, musia mať 
k nej kladný vzťah.  

Odoslať študentov prezentovať fakultu na stredné školy môže byť zaujímavé v prípade, ak z danej školy 
prichádzajú („vlastného“ študenta často jednoduchšie púšťajú do výuky). Zároveň je toto ale 
problematické, študentov nie je treba iba vybaviť informáciami a materiálmi, musia aj dokázať 
prezentovať. Z. Houf poznamenal, že podobná akcia bola organizovaná Studentskou unií.  

Spomenutý „imatrikulačný list“, teda pamätný dokument, ktorý by študenti dostávali na imatrikulácii. Podľa J. 
Weiserovej bol pokus o zavedenie pamätných certifikátov nerealizovaný kvôli nezáujmu rektorátu. Názor, že 
podobný „oficiálne neoficiálny“ certifikát by mohol slúžiť ako „daň príbuzenstvu za podporu pri štúdiu“.  

Zhoda na tom, že medzi študentmi je dôležité posilniť súdržnosť a záujemcom ukázať, že to na fakulte je aj 
zábava.  

 



Možnosť predaja rôznych propagačných predmetov (napríklad tričko, šiltovka, kravata, …). Názor, že ak by-
napríklad tričká boli kvalitne vyrobené a za rozumnú cenu, mohol by o ne byť medzi študentmi záujem. V tejto 
súvislosti padla otázka na prípadnú existenciu loga fakulty.  

Diskusia ohľadne diárov, ktoré vznikli začiatkom semestru. Nie pre všetkých je diár vecou bežnej potreby — 
veľa ľudí má elektronické organizátory, prípadne sú zvyknutí na ročný diár, nie semestrálny (čo by ale mohlo 
byť pri pravidelnom vydávaní diárov zmenené).  

Portál budit.cz 

Ide o nový pružný neoficiálny portál súvisiaci s kampaňou ohľadne nových programov. Mal by obsahovať 
krátke a prehľadné informácie pre záujemcov — študentov stredných škôl, pričom podrobné rigidné texty by 
boli zachované na stránkach fakulty.  

Otázka na názor ohľadne prípadných interaktívnych diskusií (zamestnanci aj študenti). [„Som profesor ten a ten, 
ale žijem normálnym životom…“]  

Export údajov pre marketingové účely 

PR oddelenie nemá prístup k marketingovým údajom, ktoré by mohli pomôcť pre lepšie cielenie (informácie o 
tom, odkiaľ prichádzajú študenti, z akých krajov atd.  

Podľa J. Weiserovej by vhodným riešením bola osoba na PEO, ktorá by bola schopná spracovávať potrebné 
údaje.  

Fórum 

J. Sláma informoval o tom, že na diskusnom fóre bola vyčlenená nová diskusia pre záujemcov o štúdium.  

Anketa 

Opätovné poznámky k neprehľadným informáciám o ankete, doplnenie všetkých dôležitých informácií na jedno 
miesto, „na jedno kliknutie“.  

Zo zákona síce vyplýva potreba hodnotiť kvalitu výuky, nie však forma, akou má byť toto realizované. Anketa 
na ČVUT je mnohými, aj zahraničnými, študentmi dobre hodnotená, čo by mohlo byť využité ako marketingový 
materiál.  

Študent po vyplnení ankety však často nemá spätnú väzbu. Vyjadrenie názoru, že tí, ktorým by výsledky ankety 
mohli pomôcť anketu príliš nesledujú a tí, ktorí anketu so záujmom sledujú to príliš nepotrebujú. 
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